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Komisja Polityki Społecznej i Rodziny, pod przewodnictwem poseł Urszuli 
Ruseckiej (PiS), zastępcy przewodniczącej Komisji, rozpatrzyła:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o dodatkowym rocznym świadczeniu pieniężnym dla emerytów i rencistów 
(druki nr 118 i 148).

W posiedzeniu udział wzięli: Stanisław Szwed sekretarz stanu w Ministerstwie Rodziny, Pracy i Poli-
tyki Społecznej wraz ze współpracownikami, Małgorzata Zdrodowska dyrektor Zakładu Emerytal-
no-Rentowego Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji wraz ze współpracownikami, Anna 
Jaworska główny specjalista w Departamencie Prawnym Głównego Inspektoratu Pracy oraz Beata 
Mazurek i Jarosław Duda europosłowie.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Cholewa, Ewa Gast, Dariusz 
Lipski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Katarzyna Abramowicz, Radosław 
Iłowiecki – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):

Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na 7. posiedzeniu Komisji Polityki Spo-
łecznej i Rodziny. Bardzo serdecznie witam zaproszonych gości, w tym pana ministra 
Stanisława Szweda z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej wraz ze współ-
pracownikami. Witam wszystkich zaproszonych gości, parlamentarzystów i członków 
Komisji Polityki Społecznej i Rodziny. Na dzisiejszym posiedzeniu przewidujemy rozpa-
trzenie poprawek zgłoszonych w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o dodatko-
wym rocznym świadczeniu pieniężnym dla emerytów i rencistów z druków nr 118 i 148.
Czy są uwagi odnośnie do porządku dziennego? Nie słyszę. Bardzo serdecznie witam 

europarlamentarzystkę, byłą panią przewodniczącą, panią marszałek Beatę Mazurek, 
oraz pana europosła Jarosława Dudę na posiedzeniu Komisji.
Czy są uwagi do porządku obrad? Nie słyszę. Stwierdzam zatem, że Komisja przyjęła 

porządek posiedzenia. Przechodzimy do jego realizacji.
W trakcie drugiego czytania zostały zgłoszone trzy poprawki. Pierwszą poprawkę 

złożył Klub Parlamentarny Lewica. Czy ktoś z przedstawicieli wnioskodawców chciałby 
ją przedstawić? Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Maciej Kopiec (Lewica):
Dziękuję bardzo. Proszę państwa, poprawka, którą zgłosiliśmy, zakłada próg przyznawa-
nia dodatkowego świadczenia emerytalnego na poziomie 150% średniego wynagrodze-
nia, które jest obecnie otrzymywane. Oznacza to, że to dodatkowe świadczenie emery-
talne będzie wypłacane wyłącznie w przypadku, w którym świadczenie już otrzymywane 
nie jest wyższe niż około 5300 zł miesięcznie na rękę. Próbujemy w ten sposób sprawić, 
aby ta ustawa choć trochę próbowała być sprawiedliwa społecznie. Zaoszczędzone w ten 
sposób pieniądze proponujemy przeznaczyć na zapewnienie Polkom  i Polakom gwa-
rantowanej emerytury podstawowej na poziomie 1600 zł  lub na zwiększenie dodatku 
osobom o minimalnych świadczeniach emerytalnych. Koalicja rządząca zarzuca nam, 
że nazywamy ten projekt propagandą. Wydaje się nam, że jest to dobra możliwość, aby 
udowodnili państwo, że tak nie jest i że projekt jest prospołeczny oraz ma na celu poma-
ganie ludziom, którzy tej pomocy wymagają, a nie jest jedynie punktem kampanii wybor-
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czej. Projekt, który państwo złożyli, zakłada, że dodatkowe świadczenie otrzyma każdy, 
niezależnie od tego, czy otrzymuje 12 tys. zł emerytury, czy 1200 zł. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję. Przejdziemy do przegłosowania tej poprawki. Kto z pań i panów posłów 
jest za jej pozytywnym zaopiniowaniem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Bardzo dziękuję. Bardzo proszę o podanie wyników.

Sekretarz Komisji Dariusz Lipski:
1 głos za, 16 głosów przeciw, 7 osób wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Poprawka nie uzyskała akceptacji Komisji Polityki Społecznej i Rodziny.
Przechodzimy do kolejnych dwóch poprawek zgłoszonych przez Koalicję Obywatel-

ską. Bardzo proszę panią przewodniczącą Okłę-Drewnowicz o przedstawienie poprawek. 
Uwaga Biura Legislacyjnego jest taka, że będziemy głosowali te poprawki łącznie. Bar-
dzo proszę.

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (KO):
Bardzo dziękuję, pani przewodnicząca. Generalnie w tych poprawkach chodzi o to, aby 
dodatkowe roczne świadczenie pieniężne dla emerytów i rencistów nie było wypłacane 
z funduszu  solidarnościowego.  Skreślenie  art.  14 właśnie  rodzi  taką  konsekwencję, 
że ten fundusz nie jest źródłem finansowania tego świadczenia. Wiadomo, że te dwie 
poprawki – jedna dotycząca art. 14, a druga art. 19 – są ze sobą związane.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję. Pan minister Stanisław Szwed prosił o głos.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej Stanisław 
Szwed:

Ta poprawka nie może być przyjęta z prostej przyczyny – wtedy nie mamy żadnego źró-
dła finansowania dodatkowego świadczenia. Jeśli przyjęlibyśmy tę poprawkę, nie mieli-
byśmy z czego wypłacić dodatkowegp świadczenia.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Ad vocem, pani poseł wnioskodawca, bardzo proszę.

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (KO):
Panie ministrze, sam pan powiedział dziś na sali plenarnej, że Fundusz Ubezpieczeń 
Społecznych ma się dobrze. Uważamy, że FUS to fundusz, z którego wypłaca się wszyst-
kie świadczenia emerytalno-rentowe. Dlatego sądzimy, że powinni państwo wypłacić 
dodatkowe świadczenie z tego funduszu, tak jak kiedyś jednorazowe dodatki do emery-
tury. Jeśli z funduszu solidarnościowego i tak wypłacacie środki, bo tam będzie zacią-
gnięta pożyczka, to zaciągnijcie ją gdzie indziej, a nie w funduszu solidarnościowym.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo proszę, panie ministrze.

Sekretarz stanu w MRPiPS Stanisław Szwed:
Odniosę się do samej poprawki. Ta poprawka w tej konstrukcji powoduje, że nie mamy 
źródła finansowania, bo nie jest zapisane wprost w ustawie to, o czym pani mówi. Jeśli 
przyjmiemy tę poprawkę, to nie mamy źródła finansowania dodatkowego świadczenia. 
Gdyby przepisy były takie, jak pani powiedziała, moglibyśmy rozmawiać. W tym kształ-
cie poprawka powoduje, że nie ma źródła finansowania, bo skreśla te przepisy.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję. Powiem jedno zdanie. Dziwi mnie troska o fundusz solidarnościowy, 
gdyż w poprzedniej kadencji byli państwo przeciwni jego powstaniu. To jest do spraw-
dzenia.
Bardzo dziękuję. Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za pozy-

tywnym zaopiniowaniem poprawki, którą wprowadziła Koalicja Obywatelska? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Bardzo dziękuję.



j.s.                5

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Polityki społecznej i rodziny (nr 7)

Sekretarz Komisji Dariusz Lipski:
9 głosów za, 17 głosów przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Komisja Polityki Społecznej i Rodziny nie zaakceptowała poprawki Koalicji Obywatelskiej.
Bardzo  dziękuję. Na tym  zakończyliśmy  posiedzenie Komisji  Polityki  Społecznej 

i Rodziny. Proponuję, aby sprawozdawcą Komisji był pan poseł Grzegorz Wojciechowski. 
Bardzo dziękuję. Poprawki druga i trzecia były przegłosowane łącznie. Bardzo dziękuję.


